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Achtergrond 

Van donderdag 14 t/m zaterdag 16 juli hebben commissaris van de Koning Van Dijk, gedeputeerden 

Loggen en Zaal en ambtelijke ondersteuning een werkbezoek gebracht aan de regio Murcia (Spanje). 

Via onze vertegenwoordigers in het Comité van de Regio's (gedeputeerde Zaal) en de Conference of 

Peripheral Maritime Regions (gedeputeerde Loggen) kwamen wij in contact met Murcia, met name 

met de Regionaal Minister voor Industrie, Werkgelegenheid & Universiteiten mevrouw Valle 

Miguélez Santiago, en de directeur-generaal EU-zaken van Murcia, de heer Adrián Zittelli Ferrari. Dit 

leidde tot het initiatief om te onderzoeken welke samenwerkingsmogelijkheden er zouden kunnen 

zijn, in het bijzonder op het gebied van de arbeidsmarkt binnen de thema's energietransitie en 

tuinbouw en op het gebied van innovatie in de tuinbouw. Dit initiatief past in de Europastrategie 

2022 – 2030 waarin bilaterale samenwerking met Europese regio’s als een van de voornemens is 

opgenomen.  

 

Doelen 

De doelen van het werkbezoek waren als volgt:  

- Verkennen van de samenwerkingsmogelijkheden tussen de regio Murcia en de provincie 

Noord-Holland op de volgende gebieden: 

o arbeidsmobiliteit van geschoolde en jonge arbeidskrachten, met name in de 

elektrotechniek (mbo-niveau) en in de agrarische sector; 

o uitwisseling van goede praktijken op het gebied van haveninfrastructuur, efficiënt 

waterbeheer, biologische/duurzame landbouw en innovatie in de landbouw; 

o Universiteiten/onderwijscentra en mogelijkheid om studentenuitwisseling te 

bevorderen. 

- Ondertekening door de commissaris van de Koning en de president van de regio Murcia van 

een intentieverklaring waarmee het voornemen tot het uitvoeren van deze verkenning en de 

intentie tot samenwerking werden bezegeld. Deze ondertekening kon overigens niet 

plaatsvinden doordat de formeel noodzakelijke toestemming van de regering in Madrid te 

laat werd ontvangen.  

 

Resultaten 

- Wij hebben kennis uitgewisseld over de manier van triple helix samenwerking tussen 

regionale overheid, bedrijfsleven en universiteiten voor betere aansluiting tussen 

opleidingen en de arbeidsmarkt. De rol van Murcia als regionale overheid verschilt hierin 

enigszins van onze rol als provincie. De sterk autonome Spaanse regio’s hebben meer 

bevoegdheden in het sociaal domein dan de Nederlandse provincies. Noord-Holland is 

daarentegen weer verder in het betrekken van  het bedrijfsleven bij het onderwijs. 

- Wij hebben gesproken over het EURES-netwerk. EURES (EURopean Employment Services) 

ondersteunt het recht op vrij verkeer van werknemers binnen de Europese Unie en moedigt 

internationale arbeidsmobiliteit aan. De ondersteuning wordt zowel op individueel niveau 

gegeven als voor groepen arbeiders die aan de slag willen in een ander land binnen de EU. 



Murcia is actief lid van EURES en vraagt Noord-Holland te onderzoeken of het mogelijk is ook 

een actieve rol te gaan spelen. In Nederland ligt de uitvoerende taak van EURES bij de 

werkgeversservicepunten en het UWV. Van belang in dit netwerk is het principe van 

wederkerigheid. Inmiddels is op ambtelijk niveau met de EURES-coördinator in Nederland 

afgesproken om verder in gesprek te gaan met Murcia over onderlinge mobiliteit en te 

onderzoeken hoe de ondersteuning en bevordering daarvan vormgegeven kan worden.  

- Wij hebben contacten gelegd met vertegenwoordigers van Agritech Murcia, een koepel van 

innovatieve bedrijven op het gebied van land- en tuinbouw in de regio. Gedeputeerde Zaal 

wil hen in contact brengen met Greenports Nederland (en specifiek de Greenports Noord-

Holland Noord & Aalsmeer). Er zijn kansen voor kennisuitwisseling op het gebied van bijv. 

watertechnologie en biologische landbouw, mogelijk ook in de vorm van Europese projecten.  

- Murcia zal zich aansluiten bij de tuinbouwwerkgroep van ERIAFF (European Regions for 

Innovation in Agriculture, Food and Forestry). Deze werkgroep streeft ernaar om op 

Europees niveau meer aandacht te vragen voor de innovatieve kracht van de tuinbouwsector 

en om de samenwerking tussen Europese tuinbouwregio's te versterken. Provincies Noord-

Holland en Zuid-Holland zijn ambtelijk co-voorzitters van deze werkgroep. 

- Wij bezochten Hidroconta, een innovatieve onderneming die zich bezighoudt met 

watermanagement. Het bedrijf ontwikkelt diverse types van slimme meters die via een app 

secuur inzicht geven in het waterverbruik. Volgens hen draagt dit bij aan een groter 

bewustzijn bij huishoudens en bedrijven en daardoor aan het terugdringen van 

waterverbruik. Hier wordt veel gewerkt met het “internet of things”, dus Big Data, Artificial 

Intelligence en algoritmes. Gedeputeerde Loggen wil met PWN in gesprek over 

toepassingsmogelijkheden in Noord-Holland.  

- Wij hebben Murcia gewezen op de rol van de hoogheemraadschappen/waterschappen in 

Nederland en de aanwezige kennis en innovatie op het gebied van watermanagement. Wij 

hebben aangeboden Murcia in contact te brengen met een Nederlandse waterbeheerder. 

- De Universiteit van Murcia wil graag samenwerken met als doel het bevorderen van de 

mobiliteit van studenten en tegelijk ook kritisch kijken naar de eigen programma’s en 

curricula. Zij willen daarom graag programma’s van en curricula voor diverse studies 

vergelijken met de VU en de UvA. De VU heeft al enthousiast gereageerd op deze vraag en 

gaat graag in gesprek. De UvA wordt nog benaderd. Daarnaast is er informatie uitgewisseld 

met de Universiteit van Murcia over de samenwerking tussen bedrijfsleven, hoger onderwijs 

en overheid in de topsectoren in Nederland. 

- Wij brachten een bezoek aan de haven van Cartagena nadat wij de dag ervoor met de 

president van Murcia hadden afgesproken om contact te leggen tussen de haven van 

Cartagena en Noord-Hollandse havens om de samenwerkingsmogelijkheden te onderzoeken 

op het gebied van energietransitie door de inzet van groene waterstof. Wij hebben 

gesproken over een uitwisseling van goede praktijken en een mogelijk studiebezoek in 

overleg met de havenautoriteit van Cartagena en de regio Murcia. 

 

Vervolg 

In de komende maanden zullen wij de haalbaarheid van de voorgenomen samenwerking op de 

diverse beleidsterreinen onderzoeken. Intussen zal de commissaris van de Koning de president van 

Murcia, Fernando López Miras, en Minister Valle Miguélez Santiago  uitnodigen voor een 

tegenbezoek, bij welke gelegenheid de intentieverklaring alsnog formeel kan worden ondertekend.  


